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"Nimic fără autorizaţie, cel puţin aşa susţine SRI când vine vorba despre 

interceptarea comunicaţiilor. In exclusivitate pentru 'TVR', Directorul SRI 

explică de ce a fost necesară o decizie a CSAT în legătură cu interceptările. 

De cealaltă parte, reprezentanţii societăţii civile reclamă pârghii insuficiente 

de control asupra serviciilor de informaţii şi cer o transparenţă mai mare a 

Comisiilor parlamentare specializate. 

 

Reporter: Inaintea Summit-ului NATO, CSAT a decis: operatorii de 

telefonie mobilă pun la dispoziţia SRI serverele de interceptare şi cooperează 

cu această instituţie pentru securizarea şi auditarea Sistemului naţional de 

interceptare a comunicaţiilor. Până acum, SRI nu a explicat ce presupune 

decizia CSAT şi mai ales de ce a fost necesară. 

 

George Cristian Maior, directorul Serviciului Român de Informaţii: Este 

vorba de o chestiune pur tehnică, Instituţia mandatului este şi rămâne 

fundamentală în obţinerea autorizaţiilor pentru folosirea acestor mijloace 

excepţionale de acţiune ale Serviciului. Există un control foarte riguros, şi de 

ordin judecătoresc, şi de ordin parlamentar, şi de ordin tehnic, în ceea ce 

priveşte mandatele. 

 1



Reporter: Puteri mai mari pentru SRI, dar în condiţiile unui control 

parlamentar mult mai riguros, cere APADOR-CH, pentru că, spune 

Asociaţia, când există puteri sporite şi nu există un control eficient, riscul 

unor abuzuri este foarte mare. 

 

Diana Hătneanu, preşedinte executiv APADOR-CH: In domeniul acesta 

foarte tehnic al interceptărilor, ar trebui să existe un control de specialitate, 

făcut de nişte persoane care să se priceapă şi să verifice urmele lăsate, în 

sistemele informatice, de către SRI, atunci când pune în aplicare anumite 

autorizaţii de interceptare. Or, din câte ştim noi, cel puţin, nu s-a făcut 

public, Comisia parlamentară nu a contractat astfel de servicii de la firme 

specializate sau experţi, angajaţi experţi care să verifice, pe operaţiuni, dacă 

întotdeauna autorizaţiile emise de judecători sunt respectate în integralitatea 

lor de către SRI. 

 

Reporter: In România, un prim control privind interceptările este efectuat 

de Puterea judecătorească, atunci când acordă autorizaţia de interceptare. In 

al doilea rând, există controlul exercitat de Comisia parlamentară 

specializată. Majoritatea rapoartelor de control în cazuri de răsunet s-au 

terminat în coadă de peşte." 
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